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Parliamentary elections in “the former Yugoslav Republic 
of Macedonia”, 1 June 2008  
Statement by Carl Bildt, Chairman of the Committee of Ministers of 
the Council of Europe 
 
Strasbourg, 03.06.2008: Referring to the Parliamentary elections held in “the former 
Yugoslav Republic of Macedonia” on 1 June 2008, Carl Bildt, Chairman of the 
Committee of Ministers of the Council of Europe, today made the following 
statement: “I have noted with great concern that although the elections overall were 
technically very well organised , serious acts of violence and intimidation have made 
it impossible for voters in many places to freely express their will.  This is most 
regrettable and has cast a serious shadow over the elections. I expect that the 
violations will be fully and rapidly investigated by the relevant authorities and the 
perpetrators brought to justice.  
 
I call on all political forces in the country to enter into dialogue and overcome the 
difficult situation. It is important that they act responsibly in order to renew citizens’ 
faith in the political and electoral system, to fully implement the Ohrid Framework 
Agreement and to ensure that the country continues to make progress towards 
consolidating democracy, human rights and the rule of law, so as to secure its 
further European integration.”  
 
Elections législatives dans « l’ex-République yougoslave 
de Macédoine », 1er juin 2008 
Déclaration de Carl Bildt, Président du Comité des Ministresdu 
Conseil de l’Europe 
 
Strasbourg, 03.06.2008 : Se référant aux élections législatives qui se sont tenues le 
1er juin 2008 dans « l’ex-République yougoslave de Macédoine », Carl Bildt, 
Président du Comité des Ministres du Conseil de l’Europe, a fait aujourd’hui la 
déclaration suivante: « J’ai noté avec une grande préoccupation que, bien que les 
élections aient dans l’ensemble été techniquement très bien organisées, de graves 
actes de violence et d’intimidation ont empêché les électeurs de faire entendre leur 
voix librement en de nombreux endroits. Cette situation est extrêmement regrettable 
et a considérablement entaché la tenue de ces élections. J’attend que les violations 
fassent l’objet d’enquêtes approfondies par les autorités compétentes dans les plus 
brefs délais et que leurs auteurs soient déférés en justice.  
 
J’appelle l’ensemble des forces politiques du pays à nouer un dialogue et à 
surmonter cette situation difficile. Il est important qu’elles agissent de manière 
responsable afin de rétablir la confiance des citoyens à l’égard du système politique 
et électoral national, de mettre pleinement en œuvre l’Accord-cadre d’Ohrid et de 
veiller à ce que le pays continue à avancer sur la voie de la démocratie, du respect 
des droits de l’homme et de l’Etat de droit, en vue d’assurer la poursuite de son 
intégration européenne. » 
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